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GRIS ALV-vergadering 28 september 2023 

 

Agenda: 

1. Goedkeuring verslag 1 juni 2023 

2. Tentoonstelling bibliotheek en nevenactiviteiten 

3. Projectsubsidies 2023 en 2024 en ander financieel nieuws. 

4. Lerend netwerk solidaire gemeentes SVZ 

5. Week van de Duurzame gemeentes: een terugblik. Nieuwe datum H-eerlijke markt 2024. 

6. Opvolging lidorganisaties (Refugee Walk, Gezichten van ballingschap,  11.groep, andere ter plaatse 

te bepalen) 

7. Hoe staat het met de SDG’s in Lubbeek? De SDG index vertelt het ons! 

8. Varia en nieuwe data. 

 

 

 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Jos Corveleyn, Astrid Costermans, Christine D’aes, Johan Flamez, Julie Hendrickx, 

Pieter Sermeus, Guy Sprengers, Bieke Verlinden 

Verontschuldigd: Marianne Costeur, Valentijn De Smedt, Wouter Gevaerts, Helene Huybens, Dirk 

Maes, Jos Swinnen, Luc Vandegaer 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Miep Dehennin, Marijke Gidts, Liesbeth Smeyers, Christ Smeets, 

gemeente: Geert Bovyn (schepen IS), 

 

Verontschuldigd:  Marijke Sué, Johan Van Engeland. 
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1. Goedkeuring verslag ALV 1 juni 2023: 

Het verslag van de Algemene Ledenvergadering van 1 juni 2023 wordt unaniem goedgekeurd. 

2. Tentoonstelling bibliotheek en nevenactiviteiten: 

Tentoonstelling: is gestart op 23 september. De werkgroep heeft zeer goed werk geleverd, hoewel het 

thema landbouw ‘hier en ginder’ niet evident was. Het blanco blad dat de eerste vergadering op tafel lag 

is gaandeweg (in totaal acht bijeenkomsten) en door fameuze brainstorming ingevuld geraakt. Zo is afge-

klopt op de vier thema’s (bodem – productontwikkeling – kennis - distributie), wat de basis vormde voor 

elke deelnemer om zijn/haar panelen in te vullen. Tegelijk hebben we onze pijlen gericht op externe part-

ners om de landbouw hier te betrekken, in de eerste plaats via de Boerenbond en via Karel Billiet van 

Trias die het project Tournée Inspiré voorstelde. Maar, de contactpersoon van de boerenbond (een regio-

consulente) werd al snel teruggefloten door haar hiërarchische meerdere en beloftes voor actieve mede-

werking zijn op niets uitgedraaid. De plaatselijke landbouwers zijn wel aangeschreven, maar daar kwam 

geen reactie op. Persoonlijke bevraging nadien bij twee toch niet onbelangrijke Lubbeekse landbouwers 

heeft ook niet opgeleverd. 

Enkel Peter Vranckx engageerde zich uiteindelijk als Lubbeekse landbouwer. 

Als alternatief heeft Het Gulden Gehucht toegezegd en is het CAG (Centrum voor Agrarische Geschie-

denis) en Landbouwpunt Herent gecontacteerd om tentoonstellingsmateriaal aan te leveren. 

Nevenactiviteiten:  

➢ Voorleessessie 23 september: ontgoocheling alom want er is niemand komen opdagen. De fol-

ders waren wel tijdig klaar en verspreid, maar is de aankondiging (9+ dan wel volwassenen) wel 

correct gelopen? Er is geen prominente ‘reclame’ gemaakt, lees: de flyers staan wat onopvallend 

aan de balie. Hebben we deze activiteit niet zelf te vroeg (op de eerste dag van de tentoonstel-

ling) geprogrammeerd? Kan het daarom later eens hernomen worden? 

➢ Passie Fleurs: is geannuleerd wegens gebrek aan inschrijvingen (vier uit onze eigen kring en 

eentje via de nieuwbrief van Passie Fleurs zelf). De annulering is gebeurd in samenspraak met 

Christine Braem. 

➢ Volgende activiteit: bezoek Eoster, waarvoor echter geen inschrijving nodig is. 

➢ Belangrijk is dat we de focus leggen op de lezing van 22 oktober. Er zijn extra flyers gemaakt 

om uit te delen aan de bibliotheekbezoekers op zaterdag. Deze flyer kan via eigen kanalen door-

gestuurd worden. In het infoblad is een ganse pagina besteed aan de tentoonstelling en de neven-

activiteiten. Bovendien zijn ze alle opgenomen in Uit in Vlaanderen, maar dat heeft als nadeel 

dat enkel wie gericht zoekt naar een activiteit hierop uit komt. Reclame maken op andere activi-

teiten is zeker nuttig, ook Unizo, Boerenbond en Landelijke Gilde zijn gecontacteerd. 

➢ Er is elke zaterdag permanentie voorzien, bedoeling is dat we de bezoekers aanspreken en hen 

warm maken om de tentoonstelling te bezoeken, al dan niet op een later tijdstip. 

➢ De eerste zaterdag zijn een 30-tal folders uitgedeeld. Enkelen waren direct geïnteresseerd. Een 

tekortkoming was dat het touchscreenscherm niet was opgestart.  Pieter zorgt voor een korte 

handleiding. Minstens op zaterdag moet dit scherm te bekijken zijn. 

Aandachtspunt: er moet meer ingezet worden op sociale media (facebook, instragram) en influencers om 

een breder publiek te bereiken. Astrid wil hier tijd en energie in steken. 

3. Financies:  

a. Projectsubsidies 2023 en 2024: 

2023: In maart werd het advies van het Dagelijks Bestuur overgemaakt. Uiteindelijk is dit advies  

op de gemeenteraad van eind september goedgekeurd voor de tien projecten. Dit betekent dat de 

organisaties tot december de tijd hebben om de nodige bewijsstukken te aan te leveren (op het 

mailadres intsamenwerking@lubbeek.be). 

Het is aan de schepen en de bevoegde ambtenaar om deze bewijsstukken te controleren en goed 

te keuren om vervolgens de uitbetaling te laten gebeuren.  

http://www.grislubbeek.be/
mailto:intsamenwerking@lubbeek.be
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Opmerking: het subsidiereglement is nog niet aangepast door het wegvallen van Michiel. 

De voorzitter heeft dit nagevraagd bij de algemeen directeur, een antwoord is er nog niet. Bijko-

mend probleem is dat deze ‘nieuwe afspraken’ doorgegeven zijn aan alle verenigingen terwijl ze 

eigenlijk nog niet uitgeklaard zijn. 

Tot nader order moet dus het oude systeem gevolgd worden. Misschien is het nuttig - mocht de 

tijd om bewijsstukken te bezorgen te kort is - om een uitzondering te vragen en toch de subsidie 

uit te betalen. 

2024: van nu af geldt de regel: een nieuwe aanvraag loopt over de periode 15 september 2023 tot 

15 september 2024, inbegrepen het leveren van bewijsstukken voor diezelfde periode, los van 

het feit dat de aanvrager niet weet om welk subsidiebedrag het uiteindelijk zal gaan. Wat niet 

aanvaard wordt, is een overschrijving van een organisatie naar de lokale partner. 

b. Andere:  

➢ Mogelijk is een nieuwe organisatie geïnteresseerd om hun project te komen voorstellen. Die 

wordt uitgenodigd op de volgende ALV. 

➢ Geen nieuwe aanvragen voor de werkingssubsidies. Wel heeft het College beslist om de an-

dere € 600 van noodhulp (zie vorige ALV) tot te voegen aan deze werkingssubsidies.  

➢ Te verwachten kosten dit jaar: drukwerk tentoonstelling – lezing Van Outryve – Stijn Dhert, 

wat wellicht/hopelijk betaald wordt vanuit het budget voor de H-eerlijke markt dat dit jaar 

niet gebruikt wordt – onkostennota Amnesty. 

4. Lerend netwerk Solidaire Gemeentes – stand van zaken 

Na de beslissing van de ALV op de vorige vergadering om door te gaan met het indienen van een ver-

zoekschrift aan de gemeenteraad werd dit geagendeerd op de gemeenteraad van eind augustus. Na enige 

discussie werd het verzoekschrift doorverwezen naar de commissie. Het College wenste op de commis-

sie iemand uit te nodigen van VVSG, en dus niet een van de initiatiefnemende ngo’s. Omdat niemand 

zich op die korte tijd kon vrijmaken is het agendapunt nogmaals verdaagd naar de volgende commissie 

(tweede dinsdag van oktober). De commissieleden zelf wensten alleszins iemand van de organisaties uit 

te nodigen. De schepen kijkt bij de algemeen directeur na of een uitnodiging is gestuurd. 

Recent nieuws: VVSG zal digitaal aanwezig zijn op de commissie van 10.10. 

5. Week van de Duurzame Gemeentes – terugblik 

➢ De SDG-vlag is gehesen in aanwezigheid van enkele schepenen, ambtenaar Marijke Sué en enkele 

GRIS-leden. Hiervan is een persbericht verstuurd, maar is nog niet verschenen. 

➢ Viering van de lokale helden – lezing door Stijn Dhert: 

o Zeer goede bevlogen spreker, vlotte voorstelling van de helden, genomineerd uit de onder-

wijswereld in zijn brede context. 

o Goede opkomst, grote tevredenheid bij de aanwezigen, zeker bij de schooldirecties en hun 

leerkrachten. 

o VVSG vraagt om de lokale helden ‘op te laden’ op hun website, maar omwille van techni-

sche redenen is dit nog niet gelukt. Ze zouden wel via een link op de site van VVSG naar de 

eigen gemeentelijke website kunnen gelezen worden. Wordt nagekeken. 

Recent nieuws: de ‘helden’ zijn terug te vinden op de website van de gemeente via ‘internati-

onale samenwerking’ en in een blokje ‘in de kijker’. 

➢ Het blijft de ambitie van de GRIS om andere beleidsdomeinen bij het SDG-verhaal te betrekken, en 

zodoende de SDG’s ruimer bekend te maken in de gemeente. Dit lijkt echter nog niet door te dringen 

bij de beleidsmakers in de gemeente. Dit moet beter kunnen. 

6. Uitstel H-eerlijke markt:  

http://www.grislubbeek.be/
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Het is bijzonder jammer dat deze activiteit dit jaar niet kan plaats vinden. Jaar na jaar blijkt het een suc-

cesformule te zijn. Het is ook bij een breed publiek gekend. De reden is duidelijk: zonder ambtenaar is 

het onmogelijk om dit georganiseerd te krijgen.  

Pas vanaf juni 2024 is zaal Libbeke is een gans weekend vrij is. Op 13 oktober zijn het gemeenteraads-

verkiezingen. Wordt nagekeken. 

Algemene opmerking: niet enkel bij deze activiteit ondervindt men dat de communicatie met de ge-

meente/het bestuur niet optimaal functioneert: gebrek aan onderlinge communicatie – beslissingen laten 

wachten – geen back-up bij afwezigheden enz. 

Omdat zaal Libbeke reeds gereserveerd was voor de H-eerlijke markt op 19 oktober 2024, heeft het Da-

gelijks Bestuur beslist om deze datum te behouden, en dus definitief een jaar over te slaan. 

7. Lidorganisaties: 

a. Refugee Walk: 

De normale Refugee Walk vindt plaats op zondag 8 oktober in Antwerpen. Lubbeek houdt zijn 

lokale wandeling op zondag 1 oktober. Het team heet nog steeds ‘Shelter from the storm’. Die 

naam kan op de website van Refugee Walk teruggevonden worden, stortingen ter ondersteuning 

kunnen langs die weg eenvoudig gebeuren. 

Dank zij de verworven middelen van de Refugee Walk slaagt Vluchtelingenwerk Vlaanderen er 

in om (de noodzakelijke) hulp te bieden aan vluchtelingen, want Federaal zijn de subsidies afge-

bouwd en Vlaanderen geeft enkel nog een beperkte subsidie voor ‘beweging’.  

Concreet is dat hun aanwezigheid bij het Klein Kasteeltje of aan de Pachecolaan waar mensen 

die zich aanmelden hulp krijgen om te procederen, of om hen te verwijzen naar burgerinitiatie-

ven. Anderzijds helpt dit om de enkele vaste medewerkers te vergoeden. Het is continue zoeken 

naar sponsoring, wat wel lukt vanuit de bedrijfswereld, zij het bij de meeste op een erg discrete 

manier. Cera vormt hierop een uitzondering, zij steunen onder andere de werking van Gastvrij 

Netwerk, tot voor kort een aparte vzw, maar ze maakt ondertussen weer deel uit van Vluchtelin-

genwerk Vlaanderen. 

Sponsoring kan nog na 1 oktober, en is fiscaal aftrekbaar vanaf € 40. 

Vluchtelingenwerk Vlaanderen verspreidt ondertussen nieuwe ‘raambordjes’. Tegelijk doet men 

een oproep naar concrete oplossingen voor de vluchtelingencrisis, met name de mogelijkheid om 

een brief te sturen naar de burgemeester met de vraag om (slechts) vijf opvangplaatsen per ge-

meente te voorzien.  

Zie: https://www.vluchtelingenwerk.be/brief  

b. Gezichten van Ballingschap 

Dit is een rondreizende tentoonstelling, met aquarellen van kunstenaar Andrée Vos. 

Met de hulp van een aantal Lubbeekse organisaties loopt deze tentoonstelling in verschillende 

kerken. De start was in KIVI (kerk Binkom) op 2 en 3 september. Volgende data: 

➢ 21 en 22 oktober in de kerk van Sint Bernard, zaterdag vanaf 15u, zondag van 14u tot 

16u, met de hulp van Start up Sint Bernard. 

➢ 18 november in de kerk van Pellenberg, in samenwerking met Pellenberg Buurt, vanaf 

18u, mogelijk ook nog op zondagnamiddag 19 november. 

➢ Aan de scouts Linden wordt gevraagd om tijdens de spaghettislag van 11 november een 

aantal aquarellen op te hangen. 

De Sint Martinuskerk werd niet weerhouden omdat dit in een centrumkerk voor lithurgie niet 

past. 

c. Suyana Peru 

Met wat nostalgische pijn in het hart, maar ook met een gerust gevoel, zijn Jozef en zijn vrouw 

recent verhuisd naar Wilsele-Putkapel. Daardoor kan hij geen lid meer zijn van de GRIS.  

http://www.grislubbeek.be/
https://www.vluchtelingenwerk.be/brief
https://web.houseofcompassion.be/events/gezichten-van-ballingschap/
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Jozef neemt dus niet enkel afscheid van de GRIS, maar geeft ook een laatste toelichting over de 

stand van zaken bij de vzw Suyana Peru.  
 

De vzw SUYANA-Peru zal ophouden te bestaan voor het eind van dit burgerjaar. Dat is een be-

sluit van de Algemene Vergadering; dat al een hele poos goed voorbereid werd/wordt. De wer-

king van de NGO in Lima, nl. PADMA komt niet in het gedrang, integendeel. De laatste jaren 

(vooral vanaf eind 2021) zijn we dit concreet aan het voorbereiden. Van in het begin van onze 

vzw was het de filosofie dat we onszelf overbodig wilden maken van zodra de lokale werking de 

middelen had verzameld/zou kunnen verzamelen om zelfredzaam te worden. Daarin zijn ze nu 

voldoende gevorderd : Padma is een integraal Peruaanse NGO (de lokale wetgeving, vergelijk-

baar met de onze); zij hebben een raad van bestuur waarin de leiding ligt bij Peruanen; Jozef zelf 

is er nog lid van gedurende een of twee jaar, tot het niet meer nodig is om de oude band met Bel-

gië te behouden; de werking (therapie, preventie, bekendmaking via sociale media, relaties met 

de lokale overheden) wordt integraal door Peruaanse psychologen en een IT-medewerker getrok-

ken. De financiële verzelfstandiging moet in de loop van 2024 en 2025 gerealiseerd zijn. Om dat 

mogelijk te maken: 1/werken zij meer en meer aan het vergaren van eigen middelen (vele acties 

om sponsoren te vinden zijn niet gelukt; spijtig genoeg: mentale gezondheid is niet sexy genoeg 

voor grote sponsoren of voor crowd-funding, niemand heeft het nodig), door gepaste vergoedin-

gen voor activiteiten te bekomen; 2/ Suyana heeft een spaarpot vergaard die hen zal toelaten om 

zich nog gesubsidieerd te voelen in 24 en een deel van 25… De subsidies van de gemeente heb-

ben tot in dit jaar, geholpen om deel-activiteiten te ondersteunen om het doel te bereiken. Tot 

slot: heel deze operatie werd met hen goed besproken en voorbereid, sedert 2021 … Een punt 

van sterkte dat zij hebben: enkele psychologieproffen van onze zusteruniversiteit (la Catolica) 

steunen de activiteiten van Padma door : supervisies; sturen van studenten-stagiairs, het rekrute-

ren van vrijwilligers bij de studenten en één van hen is algemeen directeur van Padma (en voor-

zitter van de RvB). 

Ter informatie: er is nog een kleine voorraad schoentjes te koop in de Oxfam-winkel in de Pa-

rijsstraat en in de Kleine Johannes, Tiensestraat.  

De schoentjes worden nog steeds gemaakt door een plaatselijk bedrijf door de mensen, met de 

mensen en op leest van de mensen. 

Guy heeft in naam van de GRIS volgend dankwoord geschreven aan Jos: 

En zo verdwijnt niet enkel Suyana uit de GRIS, maar – na Francis – ook jij als vertegenwoordi-

ger van deze vzw. Spijtig natuurlijk want het was bijzonder fijn om Suyana en zijn werking te le-

ren kennen, niet in het minst door de gedrevenheid en het professionalisme dat jullie er in gooi-

den. Daarenboven zullen we je nuchtere visie en mening over internationale samenwerking – in 

contrast met de magere inzet van het Lubbeekse bestuur – niet snel vergeten, nog meer merci! 

Jozef dank uitdrukkelijk de GRIS voor de fijne samenwerking en voor de steun, zowel financieel 

als in de vergaderingen en de contacten. Tot het moment dat hij zich zelf uitschrijft blijft hij 

‘sympathiserend’ lid. 

d. 11-groep – campagne 2023 

Het thema is ‘klimaatrechtvaardigheid’. In 2022 werd de problematiek gesteld, in 2023 focust 

men op de oplossingen, (Slogan is: ‘We zien het probleem niet, wel de oplossingen!’)  

Alle info op www.11.be. 

Campagne-activiteiten: 

➢ Vrijdag 28 oktober: politieke actie aan de Lindense scholen. 

➢ Vrijdag 10 november: Sint Maartensvuur aan de scoutslokalen. 

➢ Zaterdag 11 november: spaghettislag door de Scouts Linden. 

➢ Zaterdag 18 november: Pellenberg Buurt. 

http://www.grislubbeek.be/
http://www.11.be/
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➢ Deur-aan-deur-omhaling in elke deelgemeente gedurende het 11 novemberweekend. 
 

 

e. Andere:   

i. Liesbeth stelt de vraag hoe het zit met de aanwezigheid van fairtradeproducten in de ge-

meente. De gemeente Lubbeek heeft een contract met drankenleverancier Baets, die – op 

aanvraag – fairtrade fruitsap kunnen leveren. Bestaat ook de mogelijkheid om fairtrade 

wijn te bestellen? 

Antwoord: in 2016 behaalde Lubbeek het fairtrade-label, wat inhield dat de gemeente twee 

producten moest aanbieden aan het personeel: koffie Max Havelaar en één van de anderen 

producten (Lubbeek koos toen voor fruitsap). Het is niet nagekeken, maar normaal gezien 

zou dit nog steeds zo moeten zijn. Alleen: volgens de algemeen directeur doet men geen glo-

bale bestelling voor de gemeente, maar regelt elke dienst (gemeente, OCMW, politie) zijn 

eigen aankoop. 

Voor AFF en de H-eerlijke markt is toegestaan om fairtrade-producten aan te kopen. 

Bij gebrek aan een trekkersgroep en een trekker heeft men geen zicht op de huidige situatie. 

ii. Jos Corveleyn had op eigen initiatief én op zijn eigendom een rode kledingcontainer van 

Wereldmissiehulp staan, die vlot gebruikt werd door de buurtbewoners. Gemeente Lub-

beek meldde begin dit jaar dat dit verboden was, wegens een contract dat de gemeente 

heeft met een privé firma, waarvoor ze ook betaald wordt. Volgens de gemeente mag ook 

op privégrond geen container gezet worden. Dit is een vreemde situatie temeer dat op een 

vraag naar verduidelijking geen antwoord gegeven wordt. Quid? 

8. Hoe staat het met de SDG’s in Lubbeek? 

De SDG index en SDG monitor geven het antwoord. 

Dit is een louter informatief agendapunt, dat eventueel later nog kan becommentarieerd of besproken 

worden. 

Deze overzichten zijn gemaakt op basis van het opladen van alle mogelijke officiële en publiek toegan-

kelijke data, via allerlei instanties. Vandaar ook dat er een vertraging op zit van enkele jaren. 

Op de SDG-website vind je een overzicht van alle landen en de mate waarop ze zich profileren of in-

spannen op de verschillende doelstellingen. 

SDG-Belgium geeft een overzicht van alle Belgische gemeentes, met alle indicatoren en zijn onderafde-

lingen. 

SDG-monitor geeft een gedetailleerd zicht op de verwezenlijkingen per gemeente, en in vergelijking met 

Vlaanderen. Tegelijk kan ook ingezoomd worden op elke doelstelling en op de sub-doelstellingen, met 

verklaring van de scores. 

Lubbeek scoort algemeen goed, enkel 2, 13 en 17 halen een mindere score, rekening houdend met de dat 

van 2019. 

9. Nieuwe data 

ALV: donderdag 14 december 2023. 
 

 

 

Verslag: Guy Sprengers  

http://www.grislubbeek.be/
https://dashboards.sdgindex.org/map
https://www.sdgs.be/nl
https://www.sdgmonitor.be/sdg-monitor

